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PROTOKÓŁ   Nr XXVIII/2020 

z XXVIII Sesji Rady Gminy w Radziejowicach odbytej 

w dniu 28.09.2020 rok 

w Gminnym Centrum Kultury „Powozownia”  w Radziejowicach 

Sesja rozpoczęła się o godz. 16:30 i trwała do godz. 21:30 . 

Obecni na posiedzeniu radni oraz zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

  

Punkt 1 

 Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka otworzyła XXVIII Sesję Rady Gminy 

Radziejowice VIII kadencji i powitała Panią Wójt Urszulę Ciężką, Zastępcę Wójta Gminy 

Artura Jankowskiego, Sekretarz Gminy Wiolettę Micewicz, Skarbnik Gminy Marlene 

Górniewską, radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

 Stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecni byli wszyscy.  

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła proponowany porządek obrad 

Sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu Sesji RG Nr XXVII/2020.  

4. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie pomiędzy Sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejowice.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Radziejowice na 

2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Radziejowice obejmującego fragment miejscowości Kuklówka Zarzeczna – 

Obszar IIb. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment miejscowości Nowe 

Budy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragmenty miejscowości: 

Kuklówka Zarzeczna oraz Budy Józefowskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Chroboty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Benenard. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Adamów-Wieś. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Kuklówka Zarzeczna.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa 

miejscowego.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale                      

Nr XXV/198/2020 Rady Gminy Radziejowice z dnia 15 czerwca 2020 roku w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Radziejowice. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poinformował, że wpłynęły następujące wnioski 

do porządku obrad Sesji Rady Gminy, które odczytała: 

1. Wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Marcina Mrówczyńskiego o wprowadzenie 

pod obrady Sesji rozpatrzenia spraw: 

- Odwołanie obecnego składu Komisji Rewizyjnej, 

- Powołanie nowego składu Komisji Rewizyjnej, 

- Wybór przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

2. Wniosek członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Barbary Michałowskiej, Zdzisława 

Madejczyka, Marka Leja o rozwiązanie w obecnym składzie wyżej wymienionej komisji i 

zmianę przewodniczącego komisji.  

3. Wniosek Radnych Gminy Radziejowice o odwołanie Przewodniczącego Komisji Budżetu, 

Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego.  
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4. Wniosek dotyczący przełożenia procedowania wniosków złożonych przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej p. Marcina Mrówczyńskiego, przez członków Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji oraz członków Komisji Budżetu  na następną Sesję Rady Gminy  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy wnioskodawcy chcieliby 

zabrać głos w sprawie złożonych wniosków.  

Radna Ewa Stępień powiedziała, że jeżeli wniosek o przełożenia procedowania 

wniosków złożonych przez radnych będzie przyjęty to nie będzie zabierać głosu, jeśli natomiast 

wnioski będą rozpatrywane na tej sesji to ustosunkuje się do zarzutów zawartych w tych 

wnioskach.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła o zabranie głosu w sprawie 

wniosku Radnych Gminy Radziejowice o odwołanie Przewodniczącego Komisji Budżetu, 

Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego. 

 Radny Marcin Mrówczyński odczytał projekt uchwały w sprawie odwołania radnego ze 

składu Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 

Radziejowice.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła o sprecyzowanie zmiany 

wniosku złożonego przez Radnych Gminy Radziejowice.  

Radny Marcin Mrówczyński poinformował, że zmiana treści wniosku dotyczy 

odwołania radnego ze składu Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gminy Radziejowice, ponieważ były rozmowy aby komisje liczyły do 8 

osób i że  odwołania Przewodniczącego Komisji dokonuje komisja.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy w sprawie wniosku 

członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Barbary Michałowskiej, Zdzisława Madejczyka, 

Marka Leja o rozwiązanie w obecnym składzie wyżej wymienionej komisji i zmianę 

przewodniczącego komisji, ktoś chciałby zabrać głos. 

Radna Barbara Michałowska zgłosiła ustnie  zmianę treści wniosku członków komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji o rozwiązanie w obecnym składzie wyżej wymienionej komisji i 

zmianę przewodniczącego komisji, na wykluczenie dwóch członków komisji to jest 

przewodniczącej pani Jolanty Leczkowskiej i jej zastępcy pani Ewy Stępień. Następnie dodała, 

że przedkłada na ręce Przewodniczącej Rady Gminy projekty uchwał w sprawie odwołania 
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radnych ze składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice oraz w 

sprawie uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy są uwagi do wniosku 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Marcina Mrówczyńskiego o wprowadzenie pod obrady 

Sesji rozpatrzenia spraw. 

 Radny Radosław Kuziemski powiedział, że wpłynął wniosek dotyczący rozwiązania 

obecnego składu Komisji Rewizyjnej, ale po konsultacji z Przewodniczącym Komisji wniosek 

należy zmienić na odwołanie radnych ze składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejowice 

oraz uzupełnienia składu Komisji. Radny zgłosił ustnie powyższą zmianę do wniosku.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zaproponowała głosowaniu 

wniosków.  

Jako pierwszy poddała pod głosowanie wniosek radnych o przełożenie procedowania 

wniosków złożonych przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Marcina 

Mrówczyńskiego, przez członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz członków Komisji 

Budżetu  na następną Sesję Rady Gminy. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 3 głosami „za” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski) 

- 12 głosami „przeciw” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Beata 

Trzaskowska, Radosław Kuziemski, Jolanta Leczkowska, Jakub Borowiec)               

Wniosek odrzucono 

 Radna Jolanta Leczkowska poinformowała, że pomyłkowo nacisnęła przycisk do 

głosowania  jest „za” tym wnioskiem, dlatego też poprosiła o powtórzenie głosowania.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała ponownie  pod głosowanie 

wniosek o przełożenie procedowania wniosków złożonych przez Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej p. Marcina Mrówczyńskiego, przez członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

oraz członków Komisji Budżetu  na następną Sesję Rady Gminy. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 4 głosami „za” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Jolanta Leczkowska) 
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- 11 głosami „przeciw” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Beata 

Trzaskowska, Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)               

Wniosek odrzucono 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zaproponowała głosowanie 

wprowadzenia do porządku obrad sprawy rozpatrzenia  wniosku o odwołanie radnego ze składu 

Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego.  

 Radny Bogdan Kowalski zapytał  z jakich przepisów wynika, że komisje nie może 

liczyć więcej jak 8 członków i dlaczego ta kwestia nie była omawiana przy procedowaniu zmian 

składów w komisjach.  

 Radny Marcin Mrówczyński powiedział, że był prowadzone rozmowy aby komisje nie 

były zbyt rozbudowane i żeby liczyły do 8 osób.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie sprawy 

wprowadzenia do porządku obrad rozpatrzenia wniosku o odwołanie radnego ze składu 

Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 9 głosami „za” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, Marcin 

Soból, Marek Leja, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Radosław Kuziemski, Jakub 

Borowiec)               

- 4 głosami „przeciw” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Jolanta 

Leczkowska) 

- 2 głosami „wstrzymującymi się”  (radni: Mieczysław Bielak, Beata Trzaskowska) 

Wniosek zatwierdzono 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie sprawę 

wprowadzenia do porządku obrad rozpatrzenia wniosku o odwołanie radnych ze składu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 
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- 11 głosami „za” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Beata 

Trzaskowska, Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)    

- 4 głosami „przeciw” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Jolanta 

Leczkowska) 

Wniosek zatwierdzono 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie sprawę 

wprowadzenia do porządku obrad rozpatrzenia wniosku o odwołanie radnych ze składu 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejowice oraz uzupełnienia składu Komisji. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 10 głosami „za” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)    

- 4 głosami „przeciw” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Jolanta 

Leczkowska) 

- 1 głosie „wstrzymującym się” (radna: Beata Trzaskowska) 

Wniosek zatwierdzono 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła proponowany porządek 

obrad ze zmianami.  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu Sesji RG Nr XXVII/2020.  

4. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie pomiędzy Sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radziejowice.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Radziejowice na 

2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Radziejowice obejmującego fragment miejscowości Kuklówka Zarzeczna – 

Obszar IIb. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment miejscowości Nowe 

Budy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragmenty miejscowości: 

Kuklówka Zarzeczna oraz Budy Józefowskie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Chroboty. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Benenard. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Adamów-Wieś. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w m. Kuklówka Zarzeczna.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa 

miejscowego.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale                      

Nr XXV/198/2020 Rady Gminy Radziejowice z dnia 15 czerwca 2020 roku w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Radziejowice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania radnego ze składu Komisji Budżetu, Mienia 

Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Radziejowice. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania radnych ze składu Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Gminy Radziejowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania radnych ze składu Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Radziejowice.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Radziejowice. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poprosiła o głosowanie nad 

zatwierdzeniem proponowanego porządku obrad Sesji Rady Gminy wraz ze zmianami. 

Dodała, że sprawa uzupełnienia składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostanie 

rozpatrzona w momencie podejmowania uchwały dotyczącej odwołania radnych ze składu 

Komisji Skarg. Zgodnie ze Statutem Gminy skład Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wynosi 
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od 3 do 5 osób, więc jeśli dwóch członków zostanie odwołanych nie ma koniczności jego 

uzupełniania.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie proponowany 

porządek obrad Sesji Rady Gminy z przedstawionymi zmianami. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 11 głosami „za” (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Beata 

Trzaskowska, Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)    

- 1 głosem „przeciw” (radny: Bogdan Kowalski) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta Leczkowska) 

Porządek obrad ze zmianami zatwierdzono. 

Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poinformowała, że wpłynęły dwa wnioski 

o wprowadzenie poprawek do protokołu Sesji Nr XXVII/2020, radnego Pawła Dymeckiego  

Prośba o wprowadzenie poprawek do protokołu Nr XXVII/2020 z XXVII Sesji Rady Gminy 

Radziejowice w dniu 24.08.2020 r.  

Proszę o uzupełnienie w protokole Ad. 6. tj. relacji z przebiegu debaty - o treść wystąpień 

poszczególnych prelegentów oraz treść udzielonych odpowiedzi. Informacje przedstawione w 

protokole są niekompletne pominięto wiele podejmowanych przez prelegentów tematów np. 

kwestii wzrostu zatrudnienia w strukturach Gminy, itp. 

Ze swojej strony ze szczególną uwagą proszę o przytoczenie treści mojej  wypowiedzi oraz 

odnoszącej się do niej treści wypowiedzi mieszkanki Pani Ewy Kakiet Springer. Ze względu 

na jej obraźliwą i kłamliwą treść, w stosunku do mieszkanki, która nie uczestniczyła w 

prowadzonej debacie. 

Wypowiedź ta jak również brak jakiejkolwiek reakcji ze strony prowadzącej debatę 

Przewodniczącej Rady Gminy stała się treścią wystosowanej skargi jak również będzie 

stanowiła uzasadnienie do postępowania cywilnoprawnego o naruszenie dóbr osobistych 

poprzez publiczne znieważenie mieszkanki wsi Tartak Brzózki. 

Mając powyższe na uwadze proszę o uzupełnienie protokołu o treści stanowiące istotę debaty 

publicznej wraz z zacytowaniem treści prelegentów oraz udzielonych odpowiedzi. 
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Następnie odczytała prośbę Radnej Jolanty Leczkowskiej o wprowadzenie poprawek do 

protokołu Nr XXVII/2020 z XXVII Sesji Rady Gminy Radziejowice w dniu 24.08.2020 r. 

Ja osobiście proszę i domagam się  o uzupełnienie w protokole Ad. 6. tj.  

relacji z przebiegu debaty - o treść wystąpień poszczególnych prelegentów oraz treść 

udzielonych odpowiedzi. Informacje przedstawione w protokole są niekompletne pominięto 

wiele podejmowanych przez prelegentów tematów np. sprawa moich rozmów z Panią Wójt 

dotycząca Ulicy Granicznej, oraz nie dostarczenia do komisji SWiP Petycji mieszkańców wsi 

Benenard, dotyczących zarzutów n/t nieumiejętności współpracy z władzami Gminy i 

pracownikami urzędu. 

Jeżeli przedstawia się w protokole jedne wypowiedzi to należy uzupełnić te wypowiedzi o 

odpowiedź osoby atakowanej. 

To wygląda na przygotowanie protokołu pod założony wcześniej scenariusz. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka odczytała § 43.1. Statutu Gminy 

Radziejowice: W trakcie obrad lub nie później niż na najbliższej sesji radni mogą zgłaszać 

poprawki lub uzupełnienia do protokołu z poprzedniej sesji, przy czym o ich uwzględnieniu 

rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu protokolanta i odtworzeniu nagrania 

przebiegu sesji. Dodała, że radny Paweł Dymecki wywiązał się ze wskazanego terminu 

wniesienia uwag i uzupełnień do protokołu, natomiast radna Jolanta Leczkowska się nie 

wywiązała. Powiedziała, że jest za tym aby nie uwzględniać wniesionych poprawek, ponieważ 

Sesje Rady Gminy są nagrywane i zawsze można wystąpić z formalnym wnioskiem o jego 

udostepnienie na płycie CD jako dowód w sprawie.  

Dodała, że protokół z Sesji Rady Gminy to nie stenogram zapisu rozmów, biorąc pod uwagę 

wyposażenie techniczne, organizację pracy czy temperament radnych nie zawsze jest możliwe 

spisanie protokołu w postaci czystopisu. Zapisy protokołu powinny być kompletne i 

odzwierciedlające stan faktyczny, które stanowią źródłowy dowód przebiegu, prawidłowości 

procedowania oraz treści podjętych decyzji. Organ nadzoru w ramach czynności 

sprawdzających co najwyżej „wyławia” z jego treści te informacje, które mają wpływ na 

prawidłowości kontrolowanej czynności. Żądając protokołu bądź jego części np. w trakcie 

czynności nadzorczych bada czy uchwała nie narusza prawa i została podjęta zgodnie z 

prawem, de facto, żąda oficjalnego stanowiska odzwierciedlającego przebieg posiedzenia, ale 

najczęściej zadowala się pisemnym oświadczeniem np. w formie wyciągu podpisanego przez 

przewodniczącego rady. Protokół to notatka odzwierciedlająca w sposób chronologiczny, 

faktograficzny przebieg sesji zgodnie z § 42 Statutu Gminy Radziejowice.   
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka odczytała § 43.2. Statutu Gminy 

Radziejowice: Jeżeli wniosek wskazany w ust. 1 nie zostanie uwzględniony wnioskodawca 

może wnieść sprzeciw do Rady. 3.Rada może podjąć uchwałę o przyjęciu protokołu z 

poprzedniej sesji po rozpatrzeniu sprzeciwu, o jakim mowa w ust. 2. 

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że zgodnie z § 42. 1 Statutu Gminy Radziejowice  

Protokół z sesji musi zwięźle odzwierciedlać jej przebieg. 

2.Protokół z sesji powinien w szczególności zawierać: 

punkt 6) przebieg obrad, a szczególności treść wystąpień albo ich streszczenie, teksty 

zgłoszonych pisemnych wystąpień, jak również uchwalonych wniosków, a nadto odnotowanie 

faktów zgłoszenia pisemnych wystąpień, 

 Przytoczył zapis protokołu – wystąpienie radnego Marka Leja - str. 4 

1. Marek Leja – wystąpienie podsumowujące współpracę z Urzędem Gminy i gminnymi 

jednostkami organizacyjnymi, dotychczasowego rozwoju gminy, zrealizowanych zadań w 

zakresie bezpieczeństwa, oświaty, i infrastruktury drogowej. 

 Sekretarz Gminy Wioletta Micewicz poinformowała, że wypowiedź radnego Marka 

Leja została dołączona do protokołu. 

Radny Paweł Dymecki stwierdził, że nie otrzymał tego na maila. Zgodnie z zapisem § 

44 Statutu Gminy Radziejowice. Projekt protokołu z sesji udostępnia się Radnym najpóźniej 

po 21 dniach od zakończenia sesji. Został przesłany kilka dni po tym terminie, więc nie mógł 

się zapoznać i porównać z ośmiogodzinnym nagraniem sesji.   

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poinformowała, że dokumenty Rady 

Gminy posiadają kategorię archiwalną A więc są dożywotnie i są transmitowane i utrwalane. 

Każdy ma możliwość zapoznania się z daną wypowiedzią dosłuchując ją z nagrania.  

Radny Paweł Dymecki stwierdził, że niektóre wypowiedzi w protokole były 

szczegółowiej ujęte w protokole. Dodał, że złoży sprzeciw do protokołu Nr XXVII/2020.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka ogłosiła kilkuminutową przerwę. 

Radny Paweł Dymecki zgłosił ustny sprzeciw do protokołu z poprzedniej Sesji Rady 

Gminy XXVII/2020. 
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Radna Jolanta Leczkowska wniosła ustny sprzeciw do protokołu z poprzedniej Sesji 

Rady Gminy XXVII/2020. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie sprzeciwu do 

protokołu Sesji Nr XXVII/2020 radnego Pawła Dymeckiego.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 4 głosami „za uwzględnieniem sprzeciwu” (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska, Bogdan Kowalski) 

- 10 głosami „przeciw”  (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)    

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna: Beata Trzaskowska) 

sprzeciw nie został uwzględniony 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie sprzeciwu do 

protokołu Sesji Nr XXVII/2020 radnej Jolanty Leczkowskiej 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 4 głosami „za uwzględnieniem sprzeciwu”  (radni: Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska, Bogdan Kowalski) 

- 10 głosami „przeciw”  (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec)    

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna: Beata Trzaskowska) 

sprzeciw nie został uwzględniony 

Wobec powyższego Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowania 

zatwierdzenie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Radziejowice.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 11 głosami „za”  (radni; Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska)    
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- 2 głosami „przeciw” (radni: Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski) 

- 2 głosami „wstrzymującymi się” (Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska,) 

Protokół Nr XXVII/2020 został zatwierdzony 

Punkt 4 

Wójt Gminy Urszula Ciężka przedstawiła informacje z pracy w okresie pomiędzy 

Sesjami. Między innymi: 

1. Informacja z  przygotowania szkół do roku szkolnego 2020/2021 w dobie pandemii.  

2. Odbywających się zebrań wiejskich w sprawie funduszy sołeckich na rok 2021.  

3. Złożonego wniosku o dofinansowanie inwestycji dotyczącej rozbudowy Szkoły 

Podstawowej w Kuklówce  Radziejowickiej  

4. Informacji ze złożonych wniosków oraz otrzymania dofinansowania z  programu Zdalna 

szkoła, oraz dofinansowania projektu budowy Punkty Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych (wspólnych wniosek Gminy Radziejowice, Gminy Mszczonów, Puszcza 

Mariańska), uzyskania dofinansowania projektu e-usługi dla gminy Radziejowice, celem 

głównym jest poprawa dostępu do usług elektronicznych. 

5. Etapu końcowego  - obiór budowy Przedszkola w Radziejowicach 

6. Wznowienia procedury herbu dla Gminy Radziejowice.   

Punkt 5 

 Skarbnik Gminy Marlena Górniewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejowice. 

 Radny Paweł Dymecki zapytał jaki jest szacunkowy koszt budowy łącznika w Szkole 

Podstawowej w Kuklówce Radziejowickiej. 

 Zastępca Wójta Artur Jankowski odpowiedział, że kosztorys inwestorski opiewa na 

kwotę 2,5 mln. zł brutto. W budżecie gminy jest zabezpieczone 2 mln. zł.  

 Wójt Gminy Urszula Ciężka zwróciła uwagę, że takie informacje niekoniecznie trzeba 

upubliczniać przed przetargiem.   



 

13 
 

Radny Paweł Dymecki powiedział, że pytanie to wyniknęło w związku z 

wprowadzanymi środkami do budżetu dotyczącymi tego zadania.  

Zastępca Wójta Artur Jankowski odpowiedział, że decyzja o upublicznienie kwoty 

kosztorysu inwestorskiego należy do zamawiającego.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zaproponowała głosowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejowice. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 15 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, 

Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/211/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 6 

Skarbnik Gminy Marlena Górniewska omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej gminy Radziejowice na 2020 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Radziejowice na 2020 rok. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 15 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, 

Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/212/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 7 

Zastępca Wójta Artur Jankowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Radziejowice obejmującego 

fragment miejscowości Kuklówka Zarzeczna – Obszar IIb został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy są uwagi do projektu 

uchwały. Uwag nie zgłoszono, więc poddała go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 12 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Jolanta Leczkowska) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Ewa Stępień) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/213/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragment miejscowości Nowe Budy. Uwag nie zgłoszono. 

Dodała, że sprawa została omówiona na posiedzeniu Komisji i następnie poddała pod 

głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 11 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska,) 

- 1 głosem „przeciw” (radna: Jolanta Leczkowska) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Ewa Stępień) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/214/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragmenty miejscowości: Kuklówka Zarzeczna oraz Budy 

Józefowskie. Dodała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji.  

Zastępca Wójta Artur Jankowski dodał, że do projektów uchwał zostały dołączone 

uzasadnienia.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka poddała pod głosowanie powyższy 

projekt uchwały.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 12 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Jolanta Leczkowska) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Ewa Stępień) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/215/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 10 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy Pogodna w miejscowości Chroboty. Dodała, że projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu Komisji. Następnie poddała pod głosowanie powyższy projekt 

uchwały.  

W wyniku głosowania, przy obecności 14 radnych (podczas głosowania nieobecny radny 

Bogdan Kowalski) 

- 14 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Ewa Stępień, 

Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/216/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 11  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy Rysia w miejscowości Benenard. Dodała, że projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu Komisji i poddała go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 14 radnych (podczas głosowania nieobecny radny 

Bogdan Kowalski) 

- 14 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 
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Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Ewa Stępień, 

Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/217/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy Sadowa w miejscowości Adamów-Wieś. Dodała, że projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu Komisji i poddała go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 15 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, 

Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/218/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 13 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy Szafirowa w m. Kuklówka Zarzeczna. Dodała, że projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu Komisji i poddała go pod głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 15 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, 

Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/219/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 14  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego. Dodała, że petycja z 

dnia 31.05.2020 wpłynęła do Urzędu Gminy w dniu 08.07.2020r. Następnie zapytała czy są 
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uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono, więc poddała go pod 

głosowanie.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 6 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, Marcin 

Soból, Ewa Stępień, Jolanta Leczkowska) 

- 6 głosami „przeciw” Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Radosław Kuziemski, Beata 

Trzaskowska, Marek Leja, Mieczysław Bielak) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Paweł Dymecki, Bogdan Kowalski, Jakub Borowiec) 

Uchwała nie została podjęta. 

 Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka odczytała treść projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego wraz z 

uzasadnieniem. Zaproponowała reasumpcję głosowania ze względu na nieporozumienie  

przedmiotu głosowania.   

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 12 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska, Jolanta Leczkowska) 

- 3 głosami „wstrzymującymi się” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki,) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/220/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 15 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marcin Soból odczytał  projekt uchwały w sprawie 

podtrzymania stanowiska wyrażonego w uchwale Nr XXV/198/2020 Rady Gminy 

Radziejowice z dnia 15 czerwca 2020 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Radziejowice. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka podała pod głosowanie powyższy projekt 

uchwały.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 
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- 11 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska) 

- 3 głosami „przeciw” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki) 

- 1 głosem „wstrzymującym się” (radna: Jolanta Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/221/2020 w załączeniu do protokołu)  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka ogłosiła kilkuminutową przerwę.  

Punkt 16  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka odczytała projekt uchwały w sprawie 

odwołania radnego ze składu Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gminy Radziejowice. 

 Radna Ewa Stępień zwróciła się do członków Rady Gminy, którzy podpisali wniosek o 

odwołanie pana Bogdana Kowalskiego. Zapytała na czym polega zarzut dotyczący sposobu 

prowadzenia komisji, haos i destabilizacja pracy komisji ? Stwierdziła jest to forma cytat:                   

„personalnego ataku i ubliżania nam”. Należy zastanowić się co poprawić i zmienić w Radzie 

dla lepszej współpracy i funkcjonowania gminy, a nie personalnego atakowania oraz  

niepotrzebnej atmosfery. Następnie zwróciła się do radnego Marcina Soból i Marcina 

Mrówczyńskiego przypominając o nieobecnościach i braku współpracy na posiedzeniach  

Komisji Rewizyjnej.  

 Radna Barbara Michałowska powiedziała, że jako radna nigdy nie ubliżała panu 

Bogdanowi Kowalskiemu.  

 Radna Ewa Stępień stwierdziła, że chociażby podpisując się pod odwołaniem to 

uczyniła.  

 Radna Barbara Michałowska przypomniała, że zapraszała pana Bogdana Kowalskiego 

na posiedzenie Komisji Oświaty związanej z budżetem oświaty  i pan Kowalki nie przyszedł. 

W sesji budżetowej również nie uczestniczyć.  

 Radny Bogdan Kowalski ustosunkował się do zarzutów iż są niezgodne z prawdą, tylko 

musiał wcześniej wyjść. Na jednym posiedzeniu Komisji Oświaty była obecny na drugim nie 

mógł być. Nie mógł się odnieść  na tej komisji do budżetu, ponieważ brakowało dokumentów 
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źródłowych. Następnie powiedział, że wniosek o jego odwołanie nie ma podstaw prawnych, 

ponieważ rada gminy nie ma prawa odwołać Przewodniczącego żadnej z Komisji, ponieważ 

Przewodniczący są wybierani przez członków danej komisji. Rada nie ma prawa pozbawiać 

jakiegokolwiek radnego pracy w danej komisji. Dodał, że ograniczenia liczebności członków 

komisji są jedynie w Komisji Rewizyjnej i Skarg. Natomiast stawianie wniosku w tej chwili 

pozbawia go możliwości obrony i ustosunkowania się do zrzutów jakie zostały przedstawione. 

Stwierdził brak merytorycznych zarzutów we wniosku. Przewodniczący Komisji kieruje 

pracami komisji - paragraf 60 Statutu Gminy, organizuje pracę komisji, przygotowuje 

propozycji obrad na dane posiedzenie, do którego można wnieść zmiany. Dodał, że nie 

postępował autorytarnie na posiedzeniach jako przewodniczący Komisji. Według niego 

wniosek jest tendencyjny, złośliwy i jest procedowany od razu po to żeby nie dać możliwości 

pełnego ustosunkowania się do zarzutów. Zarzut, że niewłaściwie kieruje pracami komisji , 

czyli jak? Zarzuty są bezpodstawne.  

 Radny Zdzisław Madejczyk stwierdził, że zachowanie radnych głosujących za 

nieudzieleniem absolutorium uważa za złośliwe i chamskie.  

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że wypowiedź radnego Zdzisława Madejczyka nie 

była związana z tematem, który jest omawiany i nie został on przywołany do tematu. Dodał, że 

radny Bogdan Kowalski występuje jako jeden z nielicznych o dostęp do materiałów i to jest  

chyba podstawą do stawianych mu zarzutów i nie wszystko chyba powinno być pokazywane.  

 Radny Marcin Mrówczyński powiedział, że uważa że to za zbyt daleko idące wnioski 

radnego Pawła Dymeckiego, gdyż w momencie wybierania radnego Bogdana Kowalskiego 

była za jego wyborem na Przewodniczącego Komisji Budżetu, ponieważ pracuje w tej branży. 

Dodał, że przez dwa lata obserwacji pracy komisji zmienił zdanie i dlatego podpisał się pod 

wnioskiem o odwołanie.  

 Zastępca Wójta Artur Jankowski odczytał wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego 

NSA z dnia 13.05.2010 roku II.OSK. 296/2010 teza aktualna.  

 Radny Bogdan Kowalski stwierdził, że jest to wyrok sądu z roku 2010, więc jest to stary 

wyrok  i ustawa o samorządzie gminnym  od tego czasu uległa znacznej zmianie.  

 Zastępca Wójta Artur Jankowski wyjaśnił, że teza jest aktualna.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka powiedziała, że jej 

stanowisko jest również za odwołaniem radnego Bogdana Kowalskiego. Dodała, że od stycznia 
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bieżącego roku nie zwołał posiedzenia Komisji Budżetu. W swojej opinii mówił o 

nieprawidłowościach uchwalanego budżetu na rok bieżący i nie potrafił wskazać jakie to 

nieprawidłowości. Przed sesję absolutoryjną nie zwołał posiedzenia Komisji Budżetu i Komisja 

nie wydała opinii w sprawie wykonania budżetu za zeszły rok. A w okresie pandemii sam 

wnioskował o posiedzenia stacjonarne. Podkreśliła, że wniosek o odwołanie został zmieniony 

na odwołanie radnego z komisji Budżetu, Mienia komunalnego i Rozwoju Gospodarczego, a 

nie z funkcji Przewodniczącego tej Komisji. Poprosiła o wskazanie podstawy prawnej  dlaczego 

uchwała ta będzie podjęta niezgodnie z prawem.  

 Radny Zdzisław Madejczyk  do spraw różnych należałoby dodać jeden punkt 

korepetycje.  

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że w Statucie Gminy nie ma przepisu prawa w jaki 

sposób odwołuje się członka Komisji, i jaka jest podstawa prawna do takiego odwołania.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka zapytała czy radni mają 

jeszcze uwagi do odczytanego projektu uchwały. Uwag nie było, więc poddała go pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 9 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, Marcin 

Soból, Marek Leja,  Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Radosław Kuziemski, Jakub 

Borowiec) 

- 4 głosami „przeciw” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska) 

- 2 głosami "wstrzymującymi się" (radni: Mieczysław Bielak,Beata Trzaskowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/222/2020 w załączeniu do protokołu)  

Punkt 17 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marcin Soból odczytał projekt uchwały w sprawie 

odwołania radnych ze składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice. 

 Radna Ewa Stępień powiedziała, że wniosek o odwołanie z Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji radnej Jolanty Leczkowskiej i Ewy Stępień jest bezpodstawny,  bez podania 

konkretnych, rzeczywistych i faktycznych zarzutów.  
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 Radna Jolanta Leczkowska stwierdziła, że jako Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji w niczym nie uchybiła i że petycja mieszkańców wsi Benenard nie trafiła 

do komisji, i jest to zaniedbanie Przewodniczącej Rady Gminy. Również pismo mieszkanki 

Tartaku Brzózki, choć było adresowane między innymi do Komisji Skarg nie zostało 

przekazane do rozpatrzenia komisji  przez Przewodniczącą Rady Gminy.  Dodała, że jeśli jej 

się co nie podobało w Komisji Oświaty to sama złożyła rezygnację z członkostwa w tej komisji,  

nie opluwając Przewodniczącej tej komisji. Przypomniała, że wnioski do budżetu  na rok 2020 

były rozpatrzone na spotkaniu i opinie przekazała obecnemu przewodniczącemu Komisji 

Budżetu Bogdanowi Kowalskiemu. Dodała, że to jest hejt pod ich adresem bez merytorycznych 

podstaw i zarzutów.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka w podsumowaniu 

powiedziała, że rozpatrywanie wniosków do budżetu nie jest kompetencją Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Dodała, że pisma składane  w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

często podpisane są tylko przez  dwie osoby Jolantę Leczkowską i Ewę Stępień i nie są 

konsultowane  z pozostałymi członkami tej Komisji. Dodała, że Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji nierzetelnie wywiązywała się ze swoich obowiązków. Następnie 

podała przykład, że Przewodniczącą Komisji Skarg nie zachowała terminów dotyczących 

zwołania posiedzeń w sprawie rozpatrywania skarg.  

 Radna Jolanta Leczkowska przypomniała, że dopóki był poprzedni przewodniczący 

Rady w każdy piątek były spotkania na dyżurze, a od października do grudnia pani 

przewodnicząca nie była tak aktywna. Natomiast w sprawie rozpatrzenia skargi złożyła pismo 

do urzędu o udostępnienie dokumentacji dotyczącej skarg i przed posiedzeniem  Komisji 

Rolnictwa w dniu 21.10.2020r. zwołała Komisję Skarg, w celu omówienia skargi.  

 Radny Paweł Dymecki zapytał z czego wynika 7 dniowy termin zwoływania komisji. 

  Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka mówi o tym paragraf 21 

Statutu Gminy. 

 Radny Paweł Dymecki odczytał paragraf 21 Statutu Gminy punkt 4 Materiały dotyczące 

sesji wraz z zaproszeniem na posiedzenie radni powinni otrzymać na 7 dni przed terminem 

obrad, za pomocą listów poleconych wysyłanych pocztą lub w inny skuteczny sposób. 

Ustalenia dotyczące terminu dostarczania materiałów nie dotyczy projektów uchwał 

wynikających ze zmiany porządku obrad wprowadzonych w czasie sesji. 
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 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka normą przyjętą w radzie  

jest wysyłanie zawiadomienia na posiedzenia wraz z materiałami na 7 dni przed posiedzeniem.  

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że jest to wprowadzanie w błąd radnych. Dodał, że 

nie jest prawdą, iż ustawa samorządowa zwalnia radego tylko na czas pracy w sesji, a nie na 

komisji.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka poinformowała, że o 

zwolnieniu radnego z pracy zawodowej  na czas uczestniczenia w pracach rady  gminy mówi 

artykuł  25 ustawy o samorządzie gminnym.  

Następnie zaproponowała głosowanie projektu uchwały  w sprawie odwołania radnych ze 

składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Radziejowice. 

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 10 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja,  Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, Radosław Kuziemski, 

Jakub Borowiec, Mieczysław Bielak) 

- 4 głosami „przeciw” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska) 

- 1 głosem"wstrzymującym się" (radna: Beata Trzaskowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/223/2020 w załączeniu do protokołu)  

 

Punkt 18. 

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka odczytała projekt uchwały 

w sprawie odwołania radnych ze składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Radziejowice.  

 Radna Ewa Stępień w odpowiedzi na wniosek radnego Marcina Mrówczyńskiego o 

odwołanie Komisji Rewizyjnej, o powołanie nowego składu Komisji Rewizyjnej i wybór 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej powiedziała, że do marca bieżącego roku 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej był pan Marcin Soból, który nie był zbyt aktywny w jej 

pracach. Obowiązki te często sprawował zastępca pan Bogdan Kowalski. Praca Komisji 

Rewizyjnej pod przewodnictwem Bogdana Kowalskiego były bez zarzutu. Prace Komisji pod 

przewodnictwem pana Marcina Mrówczyńskiego zostały wstrzymane do 29 czerwca z powodu 
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pandemii Covid19. Od tego czasu odbyły się trzy Komisje Rewizyjne, które były kompletnie 

nieprzygotowane przez pana Marcina Mrówczyńskiego bez merytorycznej wiedzy, pan 

Radosław Kuziemski nie brał udziału w pracach tej Komisji. Protokoły z trzech posiedzeń 

Komisji Rewizyjnej zostały podpisane przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej paragraf 

87 Statutu Gminy, a winny być podpisane przez wszystkich członków komisji.  Dodała, że na 

Sesji absolutoryjnej Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie odczytał wniosku o nieudzielenie 

absolutorium, co było jego obowiązkiem. Natomiast komentarze zawarte we wniosku 

dotyczącym absolutorium są obraźliwe i pomawiające. Zaapelowała o podjęcie konstruktywnej 

pracy we wszystkich komisjach, bez oskarżeń. Obowiązkiem radnego jest dbanie o  

reprezentowanie mieszkańców i dbanie o ich interesy. Następnie przytoczyła artykuł 212 

kodeksu karnego: 

Art. 212.§1. Kto pomawia inną osobę, grupę osób, instytucję, osobę prawną lub jednostkę  

organizacyjną  niemającą  osobowości  prawnej  o takie  postępowanie  lub właściwości, które 

mogą poniżyć ją w opinii publicznej lub narazić na utratę zaufania potrzebnego dla danego 

stanowiska, zawodu lub rodzaju działalności, podlega grzywnie albo karze ograniczenia 

wolności. 

 Radny Marcin Mrówczyński powiedział, że potyczki słowne należy pozostawić bez 

komentarza, ponieważ ma wrażenie działania na różnych poziomach szacunku. Dodał, że każdy 

ma prawo do własnej oceny, ale pod warunkiem zachowania rzeczywistości i obiektywizmu. 

Działania są pozbawione racjonalnej argumentacji, są nacechowane animozjami, flustracjami i 

uprzedzeniem. Dodał, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca wniosku o 

nieudzielenie absolutorium jest tego dowodem.  

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie 

ustosunkował się do postawionych zarzutów i zapytał czy pan Marcin Mrowczyński, Marcin 

Soból i Radosław Kuziemski wystąpili kiedykolwiek o dokumenty źródłowe w celu zbadania 

zgodność przedstawionych raportów, ponieważ Komisja Rewizyjna ma kontrolować, 

sprawdzać i opiniować. Dodał, że nie znalazł takich wniosków w korespondencji przesyłanej 

do radnych.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka poinformowała, że do 

chwili obecnej do Rady Gminy nie wpłynął żaden wniosek o przeprowadzenie kontroli.  

 Zastępca Wójta Artur Jankowski dodał, że w roku 2019 przy pracach komisji nad 

absolutorium zostały przygotowane segregatory z dokumentacją do wglądu, o które 
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wnioskowali radni, Komisja Rewizyjna wówczas głosowała za wnioskiem o udzielnie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018rok, a na Sesji ta sama komisja zagłosowała 

przeciw absolutorium, więc gdzie tu logika i konstruktywne działanie.  

 Radna Ewa Stępień powiedziała, że pan Marcin Soból powinien się wypowiedzieć 

dlaczego tak się stało i wtedy głosowało już 8 radnych, a nie 4.  

 Radny Marcin Soból odniósł się do wypowiedzi radnej Ewy Stępień i przypomniał w 

jaki sposób sprawa przez nią poruszona została wyjaśniona. Dodał, że czas nieobecności był 

spowodowany chorobą z jaką się zmaga i było to usprawiedliwione  przez ówczesnego 

Przewodniczącego Rady Jacka Krawczyńskiego. Dodał, że wielokrotnie nawoływał o 

zachowanie powagi i spokoju  na posiedzeniach w czasie nieporozumień.  

 Radny Radosław Kuziemski stwierdził, że na wszelkie pytania dotyczące budżetu o 

które się zwrócił do pani Skarbnik dotyczące budżetu otrzymywał wyjaśnienia. Nieobecność 

na jednej z Komisji Rewizyjnej na której był głosowany wniosek o nieudzielnie absolutorium 

usprawiedliwił. Stwierdził, że odkładanie głosowań dotyczących odwołania radnych z komisji 

do następnej sesji nie miało by sensu. 

Tematem ostatniej Komisji Rewizyjnej zwołanej na wniosek grupy radnych było omówienie 

poprzedniej komisji. Dodał, że wielokrotnie jest powracanie do tematów które były już 

wyjaśnione i sprawa została zamknięta. Na komisjach uczestniczą pracownicy urzędu i 

udzielają wyjaśnień w różnych kwestiach.  

 Radny Paweł Dymecki stwierdził, że pierwotny wniosek dotyczył odwołania całej 

Komisji Rewizyjnej. Dodał, że w plan pracy Komisji Rewizyjnej budzi zastrzeżenia, ponieważ 

są powtarzane punkty z poprzedniego roku. Stwierdził, że w pierwszym kwartale plan pracy 

komisji rewizyjnej nie został wykonany.  

 Radny Zdzisław Madejczyk stwierdził, że należałoby się zastanowić co radni zrobili 

względem swoich miejscowości, które reprezentują.   

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka za trzy lata mieszkańcy 

będą mogli oceniać pracę swoich radnych, podczas wyborów samorządowych. W dniu  27 

stycznia 2020r. odbyła się sesja Rady Gminy na której pan Marcin Sobół złożył rezygnację z 

funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w związku z objęciem funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady. Przypomniała, że do czasu wyboru nowego Przewodniczącego 

Marcina Mrówczyńskiego obowiązki te pełnił Zastępca Komisji Bogdan Kowalski. 
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Podkreśliła, że wniosek dotyczący odwołania Komisji Rewizyjnej został zmieniony na 

odwołanie członków Komisji Rewizyjnej.  

Przypomniała, że przed  głosowaniem wniosku Komisji Rewizyjnej  o nieudzielenie 

absolutorium był głosowany wniosek o jego udzielenie, i radni którzy byli przeciwni nie uznali 

wyjaśnień udzielonych z urzędu. Regionalna Izba Obrachunkowa w uchwale na temat wniosku 

o nieudzielnie absolutorium wskazało że takie działanie komisji rewizyjnej było niezgodne z 

prawem.  

 Radny Bogdan Kowalski stwierdził, że uchwała RIO Pł.235.2020 nie powinna być 

podjęta, ponieważ protokoły Komisji Rewizyjnej nie były podpisane przez wszystkich 

członków komisji biorących udział w posiedzeniu. Należałoby się zastanowić na czym polega 

prawidłowe wywiązywanie się z funkcji przewodniczącego komisji. Następnie powiedział 

jakie zadania powinna spełniać Komisja Rewizyjnej oraz wypowiedział, z się na temat 

rzetelności pracy radnego. Stwierdził, że należy chyba wymienić tak członków komisji aby nie 

zadawali niewygodnych pytań.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka zaproponowała głosowanie 

projektu uchwały.  

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 11 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska) 

- 4 głosami „przeciw” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/224/2020 w załączeniu do protokołu) 

Punkt 19.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka zapytała czy radni mają 

propozycje do uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej.  

Do uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej, radni zgłosili następujące kandydatury: Zdzisław 

Madejczyk, Barbara Michałowska, Urszula Matusiak - wszyscy wyrazili zgodę.  
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Następnie odczytała projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Radziejowice i poddała go pod głosowanie.   

W wyniku głosowania, przy obecności 15 radnych: 

- 11 głosami „za”  (radni: Barbara Michałowska, Grażyna Górka, Marcin  Mrówczyński, 

Marcin Soból, Marek Leja, Mieczysław Bielak, Urszula Matusiak, Zdzisław Madejczyk, 

Radosław Kuziemski, Jakub Borowiec, Beata Trzaskowska) 

- 4 głosami „przeciw” (radni: Bogdan Kowalski, Ewa Stępień, Paweł Dymecki, Jolanta 

Leczkowska) 

Uchwałę zatwierdzono (uchwała Nr XXVIII/225/2020 w załączeniu do protokołu) 

Punkt 20.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka poinformowała, że w 

okresie pomiędzy sesjami wpłynęło jedno zapytanie radnego Pawła Dymeckiego, które wraz z 

odpowiedzią zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Punkt 21.  

 Radny Paweł Dymecki zwrócił się do radnych o przesunięcie środków w budżecie na  

remont łazienki chłopców w Szkole Podstawowej w Radziejowicach z wolnych środków. 

Następnie zwrócił się o rozważenie możliwości zakupu na przystankach autobusowych wiat 

przystankowych.  

 Zastępca Wójta Gminy Artur Jankowski stwierdził, że należałoby się zastanowić nad 

terminem realizacji remontu łazienki w Szkole Podstawowej w Radziejowicach, ponieważ 

środki na ten cel zaplanowały sołectwa w ramach realizacji funduszy sołeckich na rok 2021.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka poinformowała, że sprawa 

remontu łazienki była również poruszana na Komisji Oświaty.   

Następnie zapytała radnego do czego ma służyć nagranie które wręczył jej na poprzedniej Sesji 

Rady Gminy. 

 Radny Paweł Dymecki odpowiedział, że dobrze by było żeby znalazło się to w protokole  

z poprzedniej Sesji , co  nie jest możliwe ponieważ poprawki do protokołu  nie zostały 

uwzględnione przez większość radnych.  
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 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka powiedziała, że odsłuchała 

to nagranie i stwierdza,  że nie była to komisji tylko rozmowa prywatna po zakończeniu komisji. 

Następnie przypomniała ślubowanie radnego jakie składał przed objęciem obowiązków.   

 Wójt Gminy Urszula Ciężka ustosunkowała się do nagrania  o którym mówił radny 

Paweł Dymecki, wyjaśniając jakie było przesłanie jej wypowiedzi.  

 Radna Urszula Matusiak stwierdziła, że jako randa z Korytowa wnioskuje o 

przeznaczenie wolnych środków na realizację świateł przy przejściu na 50-tkę. Należy 

rozmawiać merytorycznie o tym co jest potrzebne w danych miejscowościach. Powiedziała, że 

jest zdruzgotana poziomem funkcjonowania tej rady. Zgoda buduje i dlatego zaprasza do 

wzajemnej współpracy między radnymi.  

 Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice Grażyna Górka zaapelowała o wzajemne 

zaufanie i zgodę między radnymi.  

Punkt 22.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Górka zamknęła  XXVIII Sesję VIII kadencji 

Rady Gminy Radziejowice.  

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Gminy  

Anna Chadryś                                       Radziejowice 

                                              Grażyna Górka 


